
ACTA DE L’ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA DE 
L’AFA DE L’INSTITUT DE PERALADA 

 
 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 3_2021 
Data: 20/10/2021 
Horari: de 19h a 20.15h 
Lloc: Sala Festes Cafè del Centre de Peralada 
 
Assistència 
 
Membres de la Junta:  
Albert Sau , president 
Marc Sabater, tresorer 
Sònia Verdaguer, vocal 
Dolors Ferrando, vocal 
Mònica Lladó, vocal 
Fina Clopés, vocal 
Marta Cairó, secretària 
 
Socis/es: 
Joel Bermúdez 
Eva Saavedra 
Cati Ribas 
Nefer Herrainz 
Eva Guillaumes 
Sonia Domènech 
Carme Aleu 
Maite Marcos 
Sònia Palomar 

Taina Funalleras 
Anna Sala 
Elisabeth Maestre 
Farners Pararols 
Mercè Pou 
Eva Jiménez 
Àngels Pellicer 
Rosa Padern 
Núria Bech 

 
 
Ordre del dia 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de l’última assemblea (assemblea constituent) 
2. Presentació Junta i comissions AFA 
3. Projecte AFA 
4. Estat econòmic curs 2021-2022 
5. Activitats 
6. Noves incorporacions a la Junta i a les comissions 
7. Torn obert de paraula 

 



 
Desenvolupament de la sessió 
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de l’última assemblea (assemblea constituent) 
S’inicia la reunió amb la presentació del president, agraeix l’assistència i explica les 
circumstàncies de la present convocatòria, excusant la rapidesa i assegurant que en les 
successives es mirarà de fer amb l’antelació que es marca als estatuts.  
 
Es fa referència a l’aprovació de l’acta de l’assemblea de constitució de l’associació explicant-ne 
breument el contingut i que s’ha acomplert el tràmit de registre a la Generalitat, fet pel qual l’AFA 
de l’Institut de Peralada ja està legalment constituïda.  
Es recorda als assistents que els estatuts aprovats estan penjats al web de l’AFA per qui els vulgui 
consultar i es facilita l’adreça del lloc web: https://afainsperalada.wordpress.com/ 
 

2. Presentació Junta i comissions AFA 
Es llegeixen els noms de les persones que formen part de la Junta i es presenta als membres de 
la Junta que han pogut assistir a l’assemblea. 
 
La Junta ara mateix està formada per:  
 
Presidència: Albert Sau 
Vicepresidència: Àngels Yécora 
Tresoreria: Marc Sabater 
Secretaria: Marta Cairó 
Vocalies: Dolors Ferrando, Josefina Clopés, Mercè Pou, Natàlia Palahí, Eva Riera, Miquel Simon, 
Mònica Lladó, Sònia Verdaguer, Josep M. Soler, Montse Parramon, Dolors Romero i Anllys Ortiz. 
 

3. Projecte de l’AFA 
S’expliquen breument els eixos generals del projecte de l’AFA, començant pels objectius que ens 
hem marcat com a associació:   
 

o Representar les famílies al Consell Escolar 
o Organitzar xerrades formatives. 
o Fomentar el gust per la lectura i l'escriptura (organització d'un club de lectura) 
o Fomentar la cohesió entre el centre, l'alumnat i les seves famílies.  
o Organització d'activitats. 
o Crear xarxa d'oferta sociocultural entre els pobles de la nostra zona d'adscripció. 
o Vetllar per obtenir recursos econòmics. 
o Atendre les necessitats de l'institut i de l'alumnat. 

 
Es fa menció a la manera de treballar per comissions, s’expliquen les comissions existents 
actualment:  
 
-Comissió de festes (activitats de Nadal, Sant Jordi, fi de curs...) 



-Comissió sociocultural (per difondre les activitats dels pobles, nodrir l’agenda al web...) 
-Comissió d’aprenentatge (xerrades, activitats formatives...) 
-Comissió  de comunicació (xarxes, web, comunicacions amb famílies) 
-Comissió econòmica 
 
S’explica que normalment funcionem amb grups de whatsapp per guanyar agilitat i s’indica que 
les comissions estan obertes a la participació de qui s’hi vulgui unir.  
 
Sobre com fer possible la viabilitat de les activitats previstes per al futur, s’explica que s’ha pensat 
en un import anual de quota (35€) que sigui assequible per a les famílies, amb la voluntat de 
sumar al màxim de membres a l’associació.  
També es fa esment a la possibilitat que en algun cas se subvencioni alguna activitat, tot i que en 
principi no s’ha pensat finançar directament les sortides previstes, és quelcom que està per 
decidir.  
Hi ha la voluntat d’organitzar activitats que siguin d’interès per les famílies i també propostes per 
poder aconseguir generar guanys per l’associació.  
L’AFA també vol ser un bon pont de comunicació entre l’institut i les famílies i ajudar a l’alumnat 
en les necessitats que puguin anar sorgint. 
 
Per acabar aquest punt de l’ordre del dia, s’explica les accions dutes a terme fins ara, que 
bàsicament s’han centrat en els tràmits de preparació d’estatuts, gestions per inscripció al 
registre d’entitats de la Generalitat i Ajuntament de Peralada, gestions amb hisenda per crear el 
CIF, obertura de compte bancari, creació canals de comunicació de l’AFA, compte de correu, i 
web de l’AFA. 
 

4. Estat de comptes:  
Ara mateix el saldo al banc és zero, de fet s’explica que només hi s’han generat les despeses 
corresponents a les taxes de la Generalitat per dur a terme la inscripció al registre.  
Pel que fa al pagament dels rebuts, s’informa les famílies que es passarà la quota pel banc a 
principis de novembre, es demana paciència, ja que serà el primer cop que emetrem rebuts i 
veurem com funciona tota l’operativa.  
Tenim calculat fins al dia de l’assemblea que podem comptar amb uns 40/50 socis, però creiem 
que el nombre pujarà. Es fa una valoració molt positiva d’aquesta xifra tenint en compte el % de 
famílies membres de les AFA’s habitual en els instituts de la zona.  
 

5. Pròximes activitats previstes:  
Durant el curs 2021-2022, es volen dur a terme un seguit d’activitats, algunes ja consensuades 
amb l’equip directiu del centre, ja que necessiten la seva complicitat, són les següents:  
 
- Xerrades per a les famílies sobre temes d’interès: s’invita a participar si hi ha temes que 
preocupin especialment, de moment s’ha pensat en xerrades sobre adolescents i pantalles, 
xarxes socials, educació sexual-afectiva. 
- Tenim algunes idees d’activitats de cara a les festes de Nadal i s’anima a les famílies a participar-
hi: loteria, quines...  



- Club de lectura: l’institut ha demanat a l’AFA la col·laboració per poder organitzar un club de 
lectura a l’institut, s’han donat diferents opcions segons si decidim si els professors dinamitzin o 
no les trobades, si les famílies escollim el llibre que s’estigui llegint a classe o triïn alguna altra 
lectura...  
-També s’explica que es voldrien engegar activitats per ajudar a la mainada a que pugui recaptar 
fons per alleujar el cost de les sortides, des de l’AFA es procurarà fer-los costat i oferir propostes.  
- Concurs de logos de l’AFA amb l’assignatura de plàstica. 
 
Es recorda que s’està obert a l’entrada de les famílies interessades perquè se sumin a les 
comissions i donin les seves idees per a engegar noves iniciatives.  
 

6. Noves incorporacions a la Junta/Comissions: 
Es convida a incorporar-se ala junta i a les comissions per poder engegar més activitats de l’AFA.  
Algunes persones expressen el seu interès per ser incloses en algunes comissions i rebre les 
convocatòries de les reunions de junta via whatsapp:  
La Carme Aleu explica que pot col·laborar amb la comissió festes i donar ajuda en general. 
L’Eva Jiménez i l’Àngels Pellicer sol·liciten ser informades de les trobades de la Junta per poder 
assistir-hi i donar un cop de mà quan sigui possible.  
 

7. Torn obert de paraula  
 

Es demana que s’enviï de nou l’email per afilar-se a l’AFA.  
 
També es comenta que cal ser més concret amb els avantatges que tindrà ser soci/a per a les 
famílies, perquè si no, es desmotiva la participació a la llarga, amb el risc que pot comportar de 
perdre socis/es. Es té la por que hi hagi famílies que treguin partit de l’aportació de les altres, per 
això s’insisteix que cal que les famílies que s’associïn rebin un benefici econòmic o estalvi directe 
(com per exemple, subvencions a les sortides) que doni sentit a la quota que paguen.  
Altres assistents comenten que hi pot haver avantatges generals i que beneficiïn a tot el col·lectiu 
de famílies, siguin o no siguin sòcies (per exemple, quan s’adquireix material, com ara un 
microscopi) i d’altres més particulars per a les famílies més implicades. 
Majoritàriament sembla que s’està d’acord en el fet que hi hauria d’haver aquesta diferència 
perquè tingui un sentit.  
HI ha altres aportacions en el mateix sentit, que s’ha de notar l’estalvi per les famílies perquè 
sigui un reclam a fer-se socis/es. 
També es considera la possibilitat que les activitats “extraordinàries” que es puguin organitzar 
siguin les que financin les sortides i viatges dels/les alumnes. 
Es convida a parlar d’aquest tema en concret en una reunió i a entrar a la Junta per debatre-ho, 
es buscaran maneres per aconseguir aquest equilibri, la voluntat és representar totes les 
sensibilitats de les famílies i arribar a un acord beneficiós per tothom.  
A banda de la part econòmica, es destaca la importància que l’AFA pugui ser la veu de les famílies, 
especialment en un institut de nova creació, es posa com a exemple el traspàs que es va fer al 
Consell Escolar durant el curs passat de l’excés de càrrega de feina que tenien els alumnes. 



Hi ha una aportació més que creu que hem de difondre el missatge de cohesió i que les famílies 
que pel que sigui no ha pogut assistir a la reunió, es puguin animar igualment i fer-se socis/es de 
l’AFA.  
Com a conclusió d’aquest debat, es diu que l’AFA és de nova creació i pot agafar el caire que es 
vulgui, de moment la idea que s’ha tingut a la constitució és la d’anar plegats amb l’institut i 
poder engegar activitats en benefici de tot l’alumnat. En tot cas, es buscarà una fórmula que sigui 
satisfactòria per a totes les famílies, per una banda les que necessiten veure un avantatge 
d’estalvi de tipus econòmic, i les que ho consideren secundari. 
 
Hi ha una nova intervenció per interessar-se sobre com estan les gestions pel nou edifici de 
l’institut, i si des de l’AFA podem pressionar per accelerar-ne la construcció, ja que a la reunió de 
primer d’ESO es va dir que els alumnes que aquest any han començat no veurien acabat l’edifici. 
S’explica el que es va comentar al Consell Escolar, s’han donat alguns problemes amb permutes 
de terrenys i l’opció que suposadament al·legava l’Ajuntament per fer pressió (no demanar més 
barracons i habilitar espai del davant de l’institut, amb la problemàtica pel que fa a 
desplaçaments que això comportaria). Com a AFA mirarem d’estar informats i pressionar en la 
mida de les nostres possibilitats.   
 
També es demana si es pot fer pressió per reclamar el tema dels chromebooks de primer d’ESO, 
ja que han anat arribant a primària i la mainada de secundària s’ha quedat a banda. Es procurarà 
redactar un escrit per intentar fer més pressió.  
 
Hi ha una nova aportació que expressa la preocupació pel pes de les motxilles dels/les alumnes, 
i planteja l’opció d’instal·lar taquilles a les aules per a solucionar aquesta problemàtica; es recull 
la proposta i es pot plantejar com a objectiu específic de recaptació de fons, sent finançat per 
l’AFA.  
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària El president 
 Vist i plau 

 
 


